
 

 

 

Kulturministeren 

 

Kulturministeriet 

Nybrogade 2 

1203 København K 

 

Tlf : 33 92 33 70 

Fax : 33 91 33 88 

E-mail : kum@kum.dk 

Web : www.kum.dk 

Dok. nr. 17/00948-4 

 

 

Folketingets Kulturudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

28. marts 2017 

Folketingets Kulturudvalg har den 10. marts 2017, efter ønske fra Søren Søndergaard 

(EL), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 1 (Lov nr. L 134), som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål 1: 

Hvad er efter ministerens opfattelse problemet i at have en minimumsudbetaling af 

biblioteksafgift på f.eks. 5.000 kroner pr. modtager pr. år i betragtning af, at formålet 

med biblioteksafgiftsordningen er, ”… at støtte dansk sprog og kultur, og at ordningen 

derfor bør tilgodese dem, for hvem forfattervirksomheden er det primære og ikke dem, 

der skriver nogle få bøger, f.eks. som følge af deres profession eller fritidsinteresse”, som 

det fremgår af lovforslagets bemærkninger afsnit 3.2.2? 

 

Svar: 

Formålet med undergrænsen er – som spørgeren også peger på – at betone ordningens 

karakter af en sprog- og kulturstøtte. Undergrænsen bør dog samtidig ikke være så høj, 

at den blokerer for vækstlaget og yngre forfattere m.v., der endnu ikke har mange bøger 

stående på bibliotekerne. Den foreslåede nedsættelse af undergrænse, afspejler denne 

balance på en fornuftig måde, hvilket også vises ved den brede opbakning i forbindelse 

med høringen.   

 

Som det også nævnes i lovforslaget, har Kulturministeriet oplevet en stigende 

utilfredshed med den nuværende undergrænse på 2.173 kr., som mange forfattere 

finder urimelig. En forhøjelse af undergrænsen til 5.000 kr., vil efter min vurdering øge 

utilfredsheden med ordningen.  

 

 

Mette Bock 

Kulturudvalget 2016-17
L 134 endeligt svar på spørgsmål 1
Offentligt


